
3 طلا و ۲ برنز آزادکاران جوان
 در روز اول قهرماني آسيا

در نخس��تين روز از رقابت هاي کشتي آزاد جوانان آس��يا در دهلي نو 
پايتخت هندوستان، تيم ملي کشتي آزاد ايران در هر پنج وزن صاحب 
مدال شد که سه طلا و دو برنز حاصل کار جوانان ايران بود. اميرحسين 
کاووس��ي در وزن ۷۰ کيلوگرم، س��جاد غلامي در وزن ۷۹ کيلوگرم 
و س��جاد عزيزي در وزن ۹۷ کيلوگرم، س��ه طلايي ايران بودند. رضا 
عليجان زاده جويباري در وزن ۵۷ کيلوگرم و اميرحسين مقصودي در 

وزن ۶۵ کيلوگرم نيز صاحب مدال برنز شدند. 

ايران نايب قهرمان کاراته دانشجويان جهان  
در پايان مس��ابقات کاراته قهرماني دانش��جويان جهان ۲۰۱۸ ژاپن، 
کاروان ايران نايب قهرمان شد و کوميته تيمي مردان نيز به مدال نقره 
رسيد. در اين مس��ابقات تيم ملي ايران در مجموعه همه  بخش هاي 
دختران و پسران با کسب يك مدال طلا، چهار نقره و پنج برنز بر سکوي 

نايب قهرماني جهان ايستاد. 

ميرحسيني طلا گرفت، کيميا حذف شد
در پنجمي��ن روز از تورنمن��ت بين المللي تکواندوي »ججو« کش��ور 
کره جنوبي، مليکا ميرحسيني نخس��تين طلاي بانوان ايران را کسب 
کرد. تيم ملي بانوان ايران به منظور کس��ب آمادگي جهت حضور در 
بازي هاي آسيايي ۲۰۱۸ جاکارتا در اين مسابقات حضور يافته که در 
روز پنجم توسط مليکا ميرحسيني به مدال طلاي اين رقابت ها دست 
يافت، اما کيميا عليزاده و زينب اسماعيلي با شکست مقابل رقيبان از 

دور رقابت ها کنار رفتند. 

تمرين نصفه و نيمه 
دنيا حيدري
    گزارش

اميدهاي ايران روز 
گذشته مهمانان 
ويژه اي داشت، مهماناني که قبل از رفتن اميدها 
به اردوي تدارکاتي اربيل، از نزديک شاهد کم و 
کاس�تي هاي کرانچ�ار و ش�اگردانش ب�راي 
نتيجه گي�ري در بازي ه�اي آس�يايي بودن�د. 
با وجود اميدواري هاي کرانچار، تمرينات اميدها 
هنوز به دليل عدم همکاري برخي باشگاه ها نصفه 
و نيمه برگزار مي شود، آن هم در شرايطي که براي 
نخستين بار هيئت رئيسه قانوني را تصويب کرده 
که براساس آن، همه تيم ها موظف به همکاري با 
اميدها هستند، مسئله اي که البته هنوز بسياري 
زير بار آن نرفته اند و کرانچار معتقد است اين اقدام، 
باشگاه ها را مقابل ملت ايران قرار مي دهد: »اين بايد 
باعث افتخار باشگاه ها باش��د که بازيکنان خود را 
براي رقابت هاي بزرگ قاره اي و جهاني در اختيار 
تيم اميد قرار مي دهند. مسئولان باشگاه هايي که از 
همکاري با تيم اميد ممانعت مي کنند بايد برابر ملت 
ايران پاسخگو باشند که چرا بازيکنان خود را براي 
اين دو رويداد مهم بين المللي در اختيار تيم ملي 

اميد قرار نداده اند.« 
سنگ اندازي که روز گذش��ته وزير ورزش، رئيس 
کميته مل��ي المپيك، رئيس فدراس��يون و ديگر 
مسئولاني که براي بازديد از وضعيت تيم اميد و روند 
آماده سازي اش در راه حضور در بازي هاي آسيايي 

جاکارتا در کمپ تيم هاي ملي فوتبال حاضر شده 
بودند، از نزديك ديدند. حالا انتظار مي رود که آنها 

چاره اي براي اين مشکل بينديشند. 
    

۱۲ س��ال از آخرين باري که تي��م فوتبال ايران 
موفق به کس��ب مدال رقابت هاي آس��يايي شد، 
مي گذرد. بع��د از طلاي ۲۰۰۲ بوس��ان، انتظار 
مي رفت فوتبال ايران اين رون��د را ادامه دهد، اما 
۲۰۰۶ دوحه اين مدال به برن��ز تنزل پيدا کرد و 
بعد از آن ديگر هرگز تکرار نش��د. تي��م ايران در 
۲۰۱۰ تا نيمه نهايي بالا آمد، اما در اين مرحله به 
ژاپن و سپس در رده بندي به کره جنوبي باخت 
تا باز هم با دست خالي به خانه بازگردد. در سال 
۲۰۱4 نيز قبل از ش��روع بازي هاي آس��يايي با 
شکست 4 بر يك مقابل ويتنام و تساوي يك- يك 
با قرقيزستان در همان مرحله گروهي حذف شد 
تا حسرت مدال آوري فوتبال ايران در بازي هاي 
آسيايي به قوت خود باقي بماند. اين بار اما به نظر 
مي رسد داس��تان کمي متفاوت تر از قبل است، 
نه فقط چون کرانچار مدعي اس��ت که تيمش با 
تمام قدرت به نتايج آسيايي حمله ور خواهد شد، 
بلکه از آن جهت که طب��ق گفته هاي کادر فني، 
تيم براي حضور در المپيك بسته شده و تنها به 
بازي هاي آسيايي جاکارتا نمي انديشد. مسئله اي 
که مي توان��د اميدواري هاي زي��ادي را به دنبال 
داشته باش��د، اميدواري هايي که البته همانطور 

که کادر فني نيز به آن اش��اره کرده تنها در سايه 
حمايت هاست که مي تواند به بار بنشيند. 

    
 س��رمربي اميدها خوش��بين از بازديد مسئولان 
از تمرين تيم��ش تأکيد مي کند ک��ه حضور وزير 
ورزش و رئيس کميته ملي المپيك، انگيزه و روحيه 
ش��اگردانش را چند برابر و زمينه بيان مشکلات را 
فراهم کرده اس��ت: »حضور وزي��ر ورزش و رئيس 
کميته مل��ي المپيك در تمرين تي��م اميد انگيزه 
زيادي را براي بازيکنان ايجاد مي کند. از يك س��و 
اين نشان دهنده توجه به بازيکنان است و از سوي 
ديگر نشان از انتظارات مسئولان دارد. البته بيشتر از 
هر چيز اين زمينه را فراهم مي کند تا ما نيز نيازها و 
انتظارات فوتبالي خود را بيان کنيم. هدف ما نه فقط 
بازي هاي آسيايي که المپيك است، به همين دليل 
هم با بازيکنان زير ۲۱ سال راهي جاکارتا مي شويم، 

اما براي دستيابي به موفقيت بايد حمايت شويم.«
 استيلي، مدير تيم فوتبال المپيك ايران نيز ضمن 
تأييد صحبت هاي کرانچار تأکيد مي کند که لازمه 
موفقيت اين تيم حمايت مس��ئولان است: »تيم 
اميد امسال تابوش��کني کرده و نفراتي را برگزيده 
که بتوانند در المپيك هم حضور داشته باشند. اين 
نشان از آينده نگري کادر فني دارد. يعني نگاه ما هم 
به خوشرنگ ترين مدال بازي هاي آسيايي است و هم 
المپيك. اگرچه به رغم قانوني که وضع شده، هنوز 
نتوانسته ايم همه نفرات مورد نياز خود را در اختيار 

داشته باشيم، اما نبايد فراموش کنيم که موفقيت اين 
تيم نيازمند حمايت و نگاه مثبت آقايان است. بايد 
براي اميدها هم شخصيتي را که براي تيم بزرگسالان 
قائل هستيم، قائل شويم. اين باعث مي شود بازيکنان 
به خودباوري برسند و بتوانند بعد از ۲۲ سال بار ديگر 
در بازي هاي آسيايي مدال کسب کنند و بعد از 44 
س��ال به المپيك بروند. براي شکستن اين طلسم 
چندين و چند س��اله به حمايت هاي وزير ورزش، 
رئيس کميته ملي المپيك، رئيس فدراس��يون و 

همچنين تيم هاي باشگاهي هم نياز داريم.«
    

 با وجود تمام مش��کلات، اما انتظ��ارات از اميدها 
بالاس��ت. اين موض��وع را ب��ه خوبي مي ت��وان از 
صحبت هاي آقايان دريافت؛ س��لطاني فر صراحتاً 
مي گويد که جاي صعود به المپيك در کلکسيون 
افتخارات فوتبال خالي است. تاج هم با وجود اينکه 
از نزديك شاهد مشکلات است، اما اين اميد را دارد 
که کرانچار و شاگردانش بتوانند طلسم 44 ساله 
المپيك را بشکنند. البته رئيس فدراسيون فوتبال 
تأکيد مي کند که اين مهم مستلزم حمايت هاي 
همه جانبه مس��ئولان اس��ت. انتظارات آقايان در 
حالي مطرح مي شود که نخستين اردوي تدارکاتي 
تيم اميد در اربيل که قرار است با دو ديدار دوستانه 
همراه باشد به دليل مشکلات پروازي در هاله اي از 
ابهام قرار دارد، اردويي که ق��رار بود امروز در عراق 

برپا شود. 

بودجه ورزش صرف ورزش شود
 نه سياهي لشكرها!

حرف هاي ديروز مهدي علي نژاد، رئيس فدراس��يون ووش��و را بايد با 
آب طلا نوشت و در اتاق متوليان ورزش کشور نصب کرد. علي نژاد در 
پاسخ به اين سؤال که چرا رش��ته تالو را به بازي هاي آسيايي جاکارتا 
اعزام نمي کنند، عنوان کرده است: »اينکه بخواهيم افرادي را به عنوان 
سياهي لشکر به بازي هاي آسيايي اعزام کنيم، جز اسراف بيت المال چيز 
ديگري نيست و بايد ميادين ديگر را براي کسب تجربه در نظر گرفت.« 
حرف هاي رئيس فدراسيون ووشو در شرايطي که مشکلات اقتصادي 
ورزش را هم تحت تأثير ق��رار داده، اهميت وي��ژه اي پيدا مي کند، به 
خصوص در روزه��اي گران��ي ارز، اعزام هاي بي مورد ورزش��کاران به 
رقابت هايي که نتيجه و عايدي براي کشور و ورزشکار ندارد، چيزي جز 

حيف و ميل بيت المال نخواهد بود. 
البته ورزش سال هاست که با معضل اعزام هاي بي فايده و حضور افراد 
بي ربط در کاروان هاي اعزامي کشورمان به رقابت هاي بين المللي روبه رو 
است، مسئله اي که سبب شده تا بخشي از منابع تخصيص داده شده به 
ورزش صرف مصارفي شود که خروجي آن براي ورزش کشورمان صفر 
اس��ت.  آخرين نمونه آن هم چمدان بستن چند نماينده مجلس براي 
سفر به روسيه و تماش��اي بازي هاي تيم ملي در جام جهاني آن هم با 
هزينه بيت المال بود که در نهايت و با توجه به واکنش هاي منفي افکار 
عمومي و هزينه چندصد ميليوني که اين س��فر روي دست بيت المال 
مي گذاش��ت، رفتن اين نمايندگان به روس��يه منتفي شد. با اين حال 
نمي توان کتمان کرد که در اعزام هاي بين المللي رش��ته هاي مختلف 
ورزشي خيلي وقت ها آن حساسيت لازم درباره کيفيت تيم اعزامي و 
افرادي که به عنوان همراه با اين تيم ها اعزام مي شوند وجود ندارد، به 
طوري که سال گذشته يکي از رؤساي فدراسيون ها، خانواده اش را نيز 

همراه تيم به يك کشور خارجي فرستاده بود. 
علاوه بر اين مشاهده شده در برخي س��فرهاي خارجي ورزشي تعداد 
همراهان از ورزشکاران بيشتر بوده، مسئله اي که هرچند واکنش هايي را 
در بين افکار عمومي به دنبال داشته، اما متوليان ورزش بدون برخورد با 
مسببان چنين اعزام هايي که براي برخي همراهان تنها جنبه تفريحي و 
سياحتي، آن هم از جيب بيت المال داشته از کنار آن به راحتي مي گذرند 
تا همچنان چنين اعزام هاي شائبه داري ادامه داشته باشد، به خصوص 
که بازي هاي آسيايي جاکارتا هم نزديك است و قابل پيش بيني است 
که ليست بلندبالايي از نمايندگان مجلس، معاونان و کارمندان وزارت 
ورزش و کميته ملي المپيك براي سفر به اندونزي منتشر شود، آن هم 
در شرايطي که حضور يا عدم حضور اين افراد نه تنها هيچ نفعي براي 

ورزشکار ندارد، بلکه به حيف و ميل بيت المال نيز مي انجامد. 
در چنين شرايطي به نظر مي رسد صحبت هاي رئيس فدراسيون ووشو 
و جلوگيري از اعزام سياهي لشکر به بازي هاي آسيايي براي صرفه جويي 
و جلوگيري از اسراف بيت المال بايد سرلوحه مديران ساير فدراسيون ها، 
کميته ملي المپيك و وزارت ورزش هم قرار گيرد. بديهي است که در 
سال جاري روزي نبوده که مشکلات اقتصادي کشور کمتر شود و هر 
روز فشار بر مردم به دليل سياست هاي ناکارآمد دولت بيشتر مي شود. 
با توجه به چند برابر شدن قيمت ارز خيلي از مردم در شرايط سختي 
زندگي را مي گذرانند و در چنين شرايطي مسئولان ورزش که ادعاي 
صرفه جويي دارند بايد نسبت به اعزام هاي بي مورد تيم هاي ورزشي و 
افراد همراه غيرمرتبط حساسيت بيشتري نسبت به قبل نشان دهند. 
پرواضح اس��ت که با صرفه جويي در اين زمينه، مي توان بودجه ورزش 
را صرف حل مش��کلات قهرمانان ورزش کش��ورمان در بعد تمريني و 
معيش��تي کرد تا آنها بتوانند با انرژي و انگيزه بيش��تري در مسابقات 

بين المللي معتبر براي کشورمان افتخارآفريني کنند. 
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 سعيد احمدیان

وعده حمايت   از تيم نصفه و نيمه  !
نگاهي به مشکلات فوتبال اميد در راه بازي هاي آسيايي جاکارتا

 رونمايي از نام نماد عروسكي المپيک 
و پارالمپيک ۲۰۲۰

 مس��ئولان برگزاري بازي هاي المپيك و پارالمپيك ۲۰۲۰ از دو نماد 
عروس��کي اين رقابت ها رونمايي کردند. اين مسئولان براي عروسك 
المپيك نام »ميرايتووا« و براي عروسك پارالمپيك هم نام »سوميتي« 
را انتخ��اب کرده اند. ميرايتووا ترکيبي از واژه ه��اي ژاپني در خصوص 
آينده ابديت است و س��وميتي نيز از نام شکوفه هاي گيلاس به عنوان 
»سوميوشينو« انتخاب شده است. در طراحي و انتخاب اين نمادها از 
۱۶ هزار و ۷۶۹ مدرسه در سراسر ژاپن نظرسنجي تا تاريخ ۲۲ فوريه 

)سوم اسفند( صورت گرفته است. 

طعنه ملي پوش واليبال به فوتباليست هاي سرباز
کولاکوويچ: براي قهرماني در جاکارتا 

تحت فشار هستيم
س��رمربي تيم ملي واليبال تحت فش��ار قرار گرفتن ش��اگردانش براي 
قهرماني در بازي هاي آسيايي را به ضرر ايران دانست. اردوي آماده سازي 
بلندقامتان کشورمان براي حضور در جاکارتا در جريان است و شاگردان 
ايگور کولاکوويچ تلاش مي کنند با بالاترين آمادگي به مصاف حريفان خود 
در بازي هاي آسيايي بروند. يکي از دغدغه هاي کادر فني مصدوميت دو 

ملي پوش کشورمان است. 
    در نقطه صفر نيستيم

اعزام تيم ملي بزرگسالان به جاکارتا چالش��ي بود که در هفته هاي اخير 
واليبال ملي ايران را تحت تأثير قرار داد. در حالي گفته مي شد تيم »ب« به 
بازي هاي آسيايي ۲۰۱۸ اعزام مي شود که در نهايت مسئولان فدراسيون 
واليبال تصميم به اعزام تيم کولاکوويچ گرفتند. اين در شرايطي است که 
مدعيان آس��يايي با تيم دوم خود پا به رقابت ها مي گذارند و از بازي هاي 
آسيايي به عنوان يك فرصت براي تجربه اندوزي استفاده مي کنند. با اين 
حال سرمربي تيم ملي معتقد است براي مقابله با رقباي آسيايي بايد با تمام 
قوا به جاکارتا رفت: »پس از ۲۱ روز اس��تراحت به بازيکنان، اين سومين 
روزي است که تمريناتمان را شروع کرده ايم و نمي توانم چيز خاصي راجع 
به آن بگويم. در حال حاضر در نقطه صفر نيستيم و کمي جلوتر از آن شروع 
کرده ايم. از نظر فيزيکي کار را جلو مي بريم و ب��ه جايي که مي خواهيم، 
مي رسيم. بايد توجه داشته باشيم که رقباي ما از جمله ژاپن، چين و کره کار 
مي کنند و مي جنگند.« آسيب ديدگي دو بازيکن تيم ملي يعني علي اصغر 
مجرد و سعيد معروف موضوع ديگري بود که کولاکوويچ به آن اشاره کرد: 
»در خصوص مجرد بايد بگويم به خاطر حرکتي که به دستش داد مصدوم 
شد و هفت روز غايب است. معروف نيز همين اتفاق برايش افتاد. او را براي 

گرفتن عکس MRI فرستاديم تا تکليفش روشن شود.« 
گفته مي شود آسيب ديدگي کاپيتان معروف جدي نيست و او به زودي 

مي تواند تمريناتش را از سر بگيرد. 
    غيبت جوانان

ايگور کولاکوويچ که شخصاً به ملي پوشان جوان اجازه داده به اردوي تيم 
جوانان بروند و در رقابت هاي قهرماني آسيا شرکت کنند، در پاسخ به سؤالي 
در اين خصوص گفت: »نگراني شما از چه نظر است؟ از آنجايي که مسابقات 
قهرماني جوانان آسيا حکم انتخابي براي مسابقات قهرماني جهان را دارد 
ما اين اجازه را داديم که سه بازيکن به تيم جوانان بروند. آنها بعد از ۱۰ روز 

غيبت مي توانند خودشان را با تيم هماهنگ کنند.«
    انتقاد کولاکوويچ

انتظارات بالا از تيم ملي واليبال کادر فني را حسابي تحت فشار قرار داده 
است. موفقيت هاي چند سال اخير واليبال ملي ايران باعث شده تا همه 
منتظر مدال طلاي تيم کولاکوويچ در جاکارتا باشند. علاوه بر اين مسئولان 
ارشد ورزش نيز روي قهرماني اين تيم حساب ويژه اي باز کرده اند. همين 
مسئله انتقاد سرمربي تيم ملي را به همراه داشت: »در دوره قبلي بازي ها 
چون ايران به مدال طلا رسيده، اين موضوع فشار سنگيني به ما آورده است. 
ما اين فشار را تحمل و تلاش مي کنيم به اين هدف برسيم، اما اين فشار براي 
کسب مدال طلا خوب نيست. بايد توجه داشته باشيم که رقباي ما از جمله 
ژاپن، چين و کره در حال کار کردن هستند و بيش از حد حساس شدن روي 

اين موضوع و بالا بردن فشار روي بازيکنان خوب نيست.«
   هدف پول يا معافيت نيست

موضوع درخواست معافيت هفت ملي پوش فوتبال به اردوي واليبال هم 
رسيده اس��ت. با اينکه تمام مسئولان ورزش و فدراس��يون فوتبال براي 
گرفتن معافيت برخي ملي پوشان اين رشته تلاش مي کنند، اما محمدجواد 
معنوي نژاد در گفت وگو با خبرنگاران به وظايف بازيکنان تيم ملي اشاره کرد: 
»من براي تيم ملي بازي مي کنم و هدفم رسيدن به پول يا استفاده از قانون 
»سرباز قهرمان« نيست. فکر مي کنم اين شرايط براي تمام بازيکنان باشد. 
بدون شك اهداف ما بالا بردن پرچم ايران در ميادين بين المللي و شاد کردن 
دل ملت است. در اين مدت که بيرون از واليبال بودم، ديدم که مردم چقدر 
پيگير و نگران واليبال هستند و همين موضوع مهم ترين انگيزه براي ماست 
تا با انرژي مضاعف وارد مسابقات شويم و اين هواداران را خوشحال کنيم.« 

 شيوا نوروزی

خطر لابي اسرائيلي ها 
کشتي ايران را  تهديد مي کند

استعفاي رسول خادم از جمع اعضاي هيئت 

ابراهيم جوادي

 کارشناس کشتي

  
رئيسه اتحاديه جهاني و از دست دادن اين 
کرسي ارزشمند بين المللي، اتفاق خوبي 
براي کشتي ما نبود. البته رسول خادم هم 
بع��د از اينکه متوجه ش��د هي��چ حامي و 
پشتيباني در بحث رفع خطر تعليق کشتي 
ايران ندارد چنين تصميمي گرفت. در واقع 
اگر خادم در هيئت رئيسه اتحاديه جهاني 
هم باق��ي مي ماند، نمي توانس��ت در برابر 
توجيه عدم رويارويي با رقباي رژيم اشغالگر قدس اقدام خاصي انجام دهد. 
متأسفانه نفوذ و لابي صهيونيست ها در کميته بين المللي المپيك تا جايي 
قوي و تأثيرگذار است که اسرائيلي ها حتي در رده پيشکسوتان هم به جذب 
کش��تي گير پرداخته اند تا علاوه ب��ر رده هاي نوجوانان، جوان��ان، اميد و 
بزرگسالان در اين رده هم بتوانند براي ما خطر ايجاد کنند. به هر حال رسول 
خادم صاحب جايگاه والايي در هيئت رئيسه اتحاديه جهاني بود و بارها با 
ارائه طرح و برنامه هاي خلاقانه در کشتي جهان نشان داده بود که يکي از 
مهره هاي اصلي هيئت رئيسه است، اما در نهايت نتوانست کاري در خصوص 
مشکل مذکور انجام دهد و چندي پيش هم استعفا داد. اين در حالي بود که 
خادم سال ها براي دستيابي ايران به چنين کرسي ارزشمندي تلاش کرد، 
اما در نهايت نتوانست به وضعيت کنوني ادامه دهد. ما به زودي رقابت هاي 
جهاني جوانان، اميد و بزرگس��الان را در کشورهاي اس��لواکي، روما ني و 
مجارستان پيش رو داريم که اگر در يکي از اين رقابت ها به رقباي اسرائيلي 
بخوريم با تعليق و محروميت کشتي ايران روبه رو خواهيم شد. آنچه مسلم 
است متوليان سياست خارجي کشور و دستگاه ديپلماسي بايد فکري به 
حال اين مشکل مي کردند و از مدت ها پيش براي حل و فصل عدم رويارويي 
با حريفان اسرائيلي اقدامي انجام مي دادند که متأسفانه اينگونه نشد. حالا 
متوليان کش��تي مانده اند و رقابت هاي پيش رويي که در تمامي آنها بايد 
احتمال برخورد با قرعه اسرائيل را داد. اميدوارم از اين پس هم بتوانيم با 
شانس و اقبال در قرعه کشي و گروه بندي مسابقات مختلف جهاني همراه 
باشيم که البته با توجه به تعدد اوزان در دو رشته آزاد و فرنگي در رده هاي 
جوانان، اميد و بزرگسالان و حتي پيشکسوتان چنين شانس و اقبالي تقريباً 

غيرممکن است!

خداحافظي آقاي جام جهاني
رافائل مارکس، مدافع 3۹ س��اله تيم ملي مکزيك        چهره
پس از حضور در جام جهاني ۲۰۱۸ روسيه از دنياي 
فوتبال خداحافظي کرد. مارکس که همراه با تيم ملي کش��ورش حضور در پنج 

جام جهان��ي ۲۰۰۲، ۲۰۰۶، ۲۰۱۰، ۲۰۱4 و ۲۰۱۸ را 
تجربه کرده، پيامي را در صفحه اجتماعي خود منتشر 
و در آن خداحافظي خود را اعلام کرد. او نوشت: »در 
اين ۲۲ س��ال اتفاقات مختلفي براي من رخ داد که از 
آنها راضي هس��تم. از همه هواداران، رس��انه هايي که 

انتقاد خوب و بد داشتند و سرمربيانم تشکر 
مي کنم. در اين سفر طولاني اگر حمايت 

خانواده ام نبود به چنين موفقيت هايي 
نمي رس��يدم. اين يك خداحافظي 

نيست، بلکه يك »به اميد ديدار« 
است. فوتبال به من خيلي چيزها 
ي��اد داد و م��ن باي��د آن را 
برگردانم.« شنيده ها حاکي از 
آن است که مارکس قرار است 

به عنوان مدير ورزشي اطلس به 
کارش در فوتبال ادامه دهد. رافائل 

مارکس در ط��ول دوران بازيگري خود 
۱4۹ بازي ملي انجام داده و ۱۹ گل به ثمر 
رسانده است. آخرين تيم باشگاهي اين 
مداف��ع کهن��ه کار، روخ��ي نگ��روس 
دل اطلس در ليگ مکزيك بوده که حالا 
قرار است به عنوان مدير ورزشي در آن 
ب��ه کار خ��ود ادام��ه دهد تا ب��ه قول 

خودش، دينش را به فوتبال ادا کند.

چلسي به رئال: هازارد فروشي نيست
چلسي ستاره بلژيکي خود 

 حامد قهرمانی
     بازتاب

را نمي فروشد. درخشش 
فوق تصور ادن هازارد در 
جام جهاني روسيه مشتري هاي زيادي را براي او به صف 
کرده است، از جمله اين مشتري ها مي توان به رئال مادريد 
اشاره کرد که با توجه به جدايي کريستيانو رونالدو سخت 
در تلاش است تا هر طور شده جاي خالي او را در جمع 
کهکشاني ها پر کند. گزينه مدنظر س��ران باشگاه رئال 
کس��ي نبود جز هازارد، رئال و ديگر خريداران س��تاره 
بلژيکي تيم آبي پوشان لندن رقم هاي بالايي را براي اين 
بازيکن پيشنهاد داده اند، اما سران باشگاه چلسي که قصد 
حض��وري قدرتمن��د در رقابت هاي ليگ برت��ر و ليگ 
قهرمانان اروپا را دارند، نمي خواهند ستاره خود را از دست 

بدهند. باشگاه چلسي در بيانيه اي اعلام کرده که هازارد 
به هيچ عنوان فروشي نيست و حتي پيشنهادهايي بالغ 
بر ۱۵۰ ميليون پوند نيز بررسي نخواهد شد. البته  هازارد 
دو سال ديگر با چلسي قرارداد دارد، اما عنوان کرده شايد 
زمان جدايي فرا رسيده باشد. در عين حال نبايد از نظر 
دور داشت که پيشنهاد رئالي ها بسيار وسوسه کننده تر از 
چيزي اس��ت که بتوان به آن پاس��خ منفي داد. سران 
مادريد براي در اختيار گرفتن هازارد مبلغي معادل ۲۲3 
ميليون يورو يعني ۱۷۰ ميليون پوند را پيشنهاد داده اند 
که ۲۰ ميليون بالاتر از رقمي است که ظاهراً قرار نيست 
به چشم مسئولان چلسي بيايد. بنابراين بايد ديد آنها در 
برابر اين ۲۰ ميليون پوند اضافه هم بر مواضع همان بيانيه 

قبلي باقي خواهند ماند يا نه!

در حالي ک��ه اين 
 فریدون حسن

    خبر
روزها اخبار جسته 
و گريخت��ه اي در 
خصوص پيش��نهادهاي متفاوت کارلوس کرش، 
سرمربي تيم ملي فوتبال ايران به گوش مي رسد و 
البته به ص��ورت مرتب هم تمام آنها رد مي ش��ود، 
شنيدن خبر مذاکره فدراسيون فوتبال با سرمربي 
کرواسي در جام جهاني ۲۰۱۸ بسيار جالب توجه بود. 
براساس اخبار منتشر ش��ده از يك سايت کروات، 
زلاتکو داليچ س��رمربي تيم ملي کرواسي با چهار 
پيشنهاد رسمي از سوي کش��ورهاي ايران، ژاپن، 

ازبکستان و مصر روبه رو شده  است که در اين بين 
پيشنهادهاي ايران و ژاپن از نظر مالي چشمگيرتر از 
ديگران مشتريان اين مربي است، حتي مبالغ آنها 
فراتر از پولي است که اين مربي از فدراسيون فوتبال 
کرواسي دريافت مي کند. نکته جالب تر اينکه بنا بر 

ادعاي اين س��ايت، مذاکرات با اين مربي همچنان 
ادامه دارد و بعيد نيس��ت که به زودي به سرانجام 
برسد.  اين مسئله زماني بيشتر رنگ واقعيت به خود 
مي گيرد که هنوز هيچ قراردادي بين کرش  و فدراسيون 
فوتبال ايران امضا نشده، هرچند که مهدي تاج رئيس 

فدراسيون فوتبال بارها اعلام کرده که کارلوس کرش 
قطعاً تا پايان جام ملت هاي آسيا سرمربي تيم ملي ايران 
خواهد بود. داليچ که پيش از اين نيز يك بار تا آستانه 
حضور در فوتبال ايران و نشستن روي نيمکت استقلال 
پيش آمده بود، حالا ش��ايد نزديك تر از قبل به ايران 
باشد. البته در اين ميان نبايد از خود کرواسي و رقباي 
سرسختي چون ژاپن هم به سادگي گذشت.    ژاپني ها 
نمي توانند از اين گزينه خوب به راحتي بگذرند. کرواسي 
هم  با داليچ تجربه شيرين مدال نقره جام جهاني را دارد. 
بنابراين بعيد است که اجازه دهد او به اين راحتي از تيم 
ملي جدا ش��ود. به هر حال کرواس��ي با او حرف هاي 
زيادي در جام ملت هاي اروپاي ۲۰۲۰ خواهد داشت. با 
اين حال به مي��ان آمدن نام يك گزين��ه جدي براي 
جانشيني کرش حتماً سرمربي پرتغالي تيم ملي را به 
فکر فرو خواهد برد تا ش��ايد کمي از مش��تري هاي 

هميشگي و تقريباً خيالي اش کم کند.

داليچ در نزديكي 
نيمكت تيم ملي ايران!
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